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PROTOKÓŁ NR  10-7 /2015 
z posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się 27 maja 2015 roku. 

w sali nr 208 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 

 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 16:00, zakończyła o godzinie 17:10. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Kultury Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał 
zebranych i stwierdził quorum. Poinformował, że porządek posiedzenia został 
wysłany do radnych drogą elektroniczną – Porządek Posiedzenia stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu.  

1. Informacja Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie ul. Służebnej na Głównym 
Mieście w Gdańsku.  

 

Po uwzględnieniu zmian porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1.Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2015 r. – druk nr 244. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 -2040 – 
druk nr 243. 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy (ulica prof. Witolda 
Andruszkiewicza) – druk nr 293. 
3a. Informacja Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie ul. Służebnej na 
Głównym Mieście w Gdańsku. 

4. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdań 
finansowych za 2014 r.: 

4.1 Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 282, 

4.2  Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 283, 

4.3 Muzeum Historycznego Miasta Gdańska – druk nr 284, 

4.4 Klubu Żak – druk nr 285, 

4.5 Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia – druk nr 286, 
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4.6 Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 287, 

4.7 Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 288, 

4.8 Cappelli Gedanensis – druk nr 289, 

4.9 Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis – druk nr 
290, 

4.10 Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 291, 

4.11 Europejskiego Centrum Solidarności – druk nr 292. 

5.Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.  

 

Porządek obrad poddano pod głosowanie.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – jednogłośnie  3  głosami „za” – przyjęła proponowany porządek. 

 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 244 z autopoprawką. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 244 – Sprawa: BRMG-S.0006.244.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik Referatu Planowania Budżetowego w Wydziale 
Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 2 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/23-19/15. 
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PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – druk 
nr 243. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 243 – Sprawa: BRMG-S.0006.243.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik Referatu Planowania Budżetowego w Wydziale 
Budżetu Miasta i Podatków 

Powiedziała, że w projekcie uchwały nie ma zmian w zakresie działania komisji. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Wobec powyższego zaproponował odstąpienie od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 3 głosami „za” postanowiła odstąpić od opiniowania 
przedmiotowego projektu uchwały. 

Opinia nr 10-7/24-20/15. 

 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy (ulica prof. Witolda 
Andruszkiewicza) – druk nr 293. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 293 – Sprawa: BRMG-S.0006.293.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Prosiłbym wnioskodawcę o dodatkowe uzasadnienie. Chodzi o lokalizację, 
rozbudowę portu. 

Grzegorz Walczukiewicz – dyrektor Biura Związku Miast i Gmin Morskich 
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Trochę odbiegamy od tej ustalonej przez Państwa zasady, że czekamy 5 lat po 
śmierci zasłużonej osoby, żeby nazwać ulicę jego imieniem. Natomiast tutaj jest 
pewien zbieg okoliczności, tzn. nam bardzo zależało na tym, żeby nazwać ulicę 
nazwiskiem profesora, ulicę wiodącą do Portu Północnego, czyli właśnie do tego, 
jego dziecka i to jest port, z którego miasto Gdańsk słynie w basenie morza 
Bałtyckiego i myślę, że wszyscy jesteśmy dumni z tego, że ten port powstał i jest to 
chyba jeden z największych portów w tej chwili w Europie, a zbieg okoliczności 
polega na tym, że te tereny przyportowe coraz bardziej się rozwijają i teraz 
powstaje ten biurowiec duży Koga, który będzie obsługiwał m.in. DCT i będą tam 
miały siedzibę inne firmy obsługujące Port Północny. We wrześniu tego roku musi 
powstać adres stąd nasza prośba do Pana prezydenta, żeby przyspieszyć nadanie 
nazwy ulicy Pana profesora, ponieważ od września ten biurowiec Koga zostaje 
uruchomiony. Jak wiemy nie może być biurowiec bez adresu stąd nasza prośba. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Dodam, że życie Pana profesora spina II i II RP taką pewną klamrą. Przypomnę o 
tym, że Port Północny to gdańska i polska racja stanu, rzecz, która czyni z Gdańska 
węzeł transportowy umożliwiający powrót do najpiękniejszych tradycji Gdańska, 
jako portu łączącego nas z całym światem, co było zawsze gwarantem 
niepodległości, zasobności i bogactwa Gdańszczan. Nie pozostało nic innego jak 
przegłosować. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/25-21/15. 

 

PUNKT 3a 
Informacja Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie ul. Służebnej na Głównym Mieście 
w Gdańsku. 
________________________________________________________________________ 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To jest uliczka, która istniała równolegle do Podwala Przedmiejskiego przed 
Pałacem Młodzieży.  

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Ulica Służebna, jej nazwa związana jest z Gdańskiem od XVI w. dokładnie od 1570 
r. i swoją nazwę odnosiła do mieszkających na tej ulicy pracowników miejskich. 
Obecnie ona nie figuruje w nazewnictwie Gdańska, ponieważ w roku 1968, mam 
taką notatkę – wniosek o likwidację części ulic, które w trakcie działań wojennych, 
bądź wojennej odbudowy i rozbudowy miasta zostały zatarte. 8 lat temu Pan 
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prezydent Adamowicz powołał komisję ds. przywracania historycznych nazw ulic na 
terenie Głównego i Starego Miasta Gdańska. M.in. w zapisach działania tego 
zespołu, którego uczestnikami był m.in Pan przewodniczący Bumblis i ja, była 
mowa o tym, aby tę nazwę przywrócić. Ulica ta w swym śladzie urządzonym 
znajduje się na wschód od ulicy Słodowników, równolegle do ul. Ogarnej i jest 
jakby ulicą wjazdową do Pałacu Młodzieży przy ul. Ogarnej. Przywrócenie nazwy 
wymagałoby w tej sytuacji uchwały Rady Miasta Gdańska. To nie byłoby nazwanie 
tylko przywrócenie nazwy historycznej i to wpisywałoby się w ten cykl 
przywracania nazw ulicom historycznym. W tym przypadku powołanie do życia tej 
nazwy historycznej nie spowoduje nadania lub zmiany numerów administracyjnych, 
ponieważ do tego pasa drogowego nie stykają się żadne budowle, które 
wymagałyby tego. Także jest to zabieg czysto kosmetyczny. Z taką inicjatywą 
prezydent chciałby wystąpić i czy spotkałoby się to z pozytywną opinią Państwa 
komisji? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czyli to byłby de facto jeden z pierwszych owoców pracy tej komisji ds. 
przywracania, jeżeli nie pierwszy. 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Pierwszy. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Pierwszy, bo komisja przypomnę przeanalizowała wszystkie istniejące ulice 
gdańskie. Niektóre nazwy w 1945 r. były przywracane w dużym pośpiechu, 
zacierano ślady niemieckie, nieraz niesprawiedliwie, tak np. ul. Opitza zniknęła. 
Zasłużeni ludzie dla Gdańska, fundatorzy, tacy jak Abbeg, fundator osiedli 
mieszkaniowych, czynszowych, stracili swoje ulice i powstał materiał dość głęboki, 
dość szczegółowy, w którym proponuje się postępowanie z nazwami ulic w 
przypadku jakichkolwiek  zmian. Efektem tych prac jest m.in. problem z którym 
wystąpił przed chwila Pan dyrektor Koczot. Ja dodam jeszcze, że mieszkańcy ul. 
Ogarnej również w tej sprawie ze mną się kontaktowali w dniu dzisiejszym. 

Piotr Czauderna – członek komisji 

Czy ta ulica w ogóle istnieje w tej chwili, czy to jest wyłącznie ślad po niej, bo tam 
zdaje się bruk był. Ona była brukowana. Ten bruk rozebrano o ile wiem. Czy można 
to przywrócić? 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Panie radny tak to wygląda. To jest ul. Słodowników, ul. Ogarna. Tu jest Pałac 
Młodzieży. Natomiast tu jest urządzony pas drogowy i to jest właśnie ślad starej ul. 
Służebnej to miejsce. Także ona miałaby tylko tablice jako miejsce upamiętniające 

Piotr Czauderna – członek komisji 

Ona ma nawierzchnię utwardzoną? 
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Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Tak jest. Także na tym odcinku była kiedyś w Głównym Mieście Gdańska ul. 
Służebna. Tu nie byłoby żadnych numerów, także żadnych kosztów nie ponosi.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powraca tożsamość Gdańska. Ul. Służebna, bo dla służby. Front był na ul. Ogarnej, 
służba chodziła ul. Służebną i stąd jej nazwa. Proponuję, żeby komisja poparła 
wniosek prezydenta dotyczący przywrócenia nazwy ul. Służebnej i prosimy o 
przygotowanie projektu uchwały. 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Przygotujemy uchwałę na miesiąc czerwiec. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska popiera inicjatywę przywrócenia nazwy ul. 
Służebnej w Gdańsku i wnosi o umieszczenie tabliczek z nazwą ulicy na budynkach. 
Komisja prosi również o przygotowanie stosownego projektu uchwały.  

Powyższy wniosek został przyjęty pozytywnie – 4 „za” głosami przy 1 głosie 
wstrzymującym się. 

Wniosek 11-8/10-10/15. 

 

PUNKT 4.1 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 282. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 282 – Sprawa: BRMG-S.0006.282.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Chciałam zapytać odnośnie tych strat, czy one przechodzą na następny rok? 

 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 
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One są pokrywane albo ze środków własnych, z funduszu zapasowego instytucji. W 
jednym przypadku, czyli w przypadku Teatru Miniatura będą pokryte z roku 
następnego, bo to nie oznacza, że instytucje nie maja pieniędzy, tylko to jest 
bilans za jeden konkretny rok. Stąd też większość instytucji ma ten fundusz 
zapasowy i nie wchodzi z ta stratą w rok kolejny. 

 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Ale w przypadku Teatru Miniatura to w ubiegłym była strata? A jeżeli będzie strata 
w następnym roku to będzie w nieskończoność do jakiejś kwoty? 

 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Teoretycznie rzecz biorąc tak. To może przechodzić, ale w praktyce to się 
zmniejsza. To wynika z amortyzacji i to powinno w przyszłym roku zostać 
zniwelowane.  

 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Ale nie ma jakiegoś pułapu, że jeżeli przekroczy jakąś tam kwotę to trzeba coś z 
tym zrobić.  

 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

To jest sygnał i trzeba patrzeć z czego ona wynika. Natomiast w wypadku takim jak 
tutaj, że ona wynika z amortyzacji to nie. 

 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Dziękuję. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czy są jeszcze jakieś pytania? Rozumiem, że Pani zreferowała wszystkie 11. To w 
takim razie będziemy po kolei głosowali projekty uchwał dotyczące zatwierdzenia 
sprawozdań finansowych za 2014 rok. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/26-22/15. 
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 PUNKT 4.2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 283. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 283 – Sprawa: BRMG-S.0006.283.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

 Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/27-23/15. 

 

PUNKT 4.3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Muzeum Historycznego Miasta Gdańska – druk nr 284. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 284 – Sprawa: BRMG-S.0006.284.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/28-24/15. 
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PUNKT 4.4 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Klubu Żak – druk nr 285. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 285 – Sprawa: BRMG-S.0006.285.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/29-25/15. 

 

PUNKT 4.5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia – druk nr 286. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 286 – Sprawa: BRMG-S.0006.286.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/30-26/15. 
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PUNKT 4.6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 287. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 287 – Sprawa: BRMG-S.0006.287.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/31-27/15. 

 

 PUNKT 4.7 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 288. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 288 – Sprawa: BRMG-S.0006.288.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/32-28/15. 
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PUNKT 4.8 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Cappelli Gedanensis – druk nr 289. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 289 – Sprawa: BRMG-S.0006.289.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/33-29/15. 

 

PUNKT 4.9 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
za 2014 r. Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis – druk nr 
290. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 290 – Sprawa: BRMG-S.0006.290.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/34-30/15. 
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PUNKT 4.10 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
za 2014 r. Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 291. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 291 – Sprawa: BRMG-S.0006.291.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/35-31/15. 

        

PUNKT 4.11 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 r. Europejskiego Centrum Solidarności – druk nr 292. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 292 – Sprawa: BRMG-S.0006.292.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.05.2015 r.) 

Katarzyna Kucz – Chmielecka – kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 10-7/36-32/15. 
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PUNKT 5 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Przyszedł do nas Pan Hancewicz. Oddaje Panu głos. Proszę się przedstawić do 
protokołu. 

Zbigniew Hancewicz – Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Lidzkiej 

Jestem sekretarzem Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Lidzkiej, działającego od kilku 
lat w Gdańsku. Kiedyś ono działało w okolicach Warszawy, ale ze względu na wiek 
członków i możliwości uległe powolnej likwidacji, podjęliśmy inicjatywę i wspólnie 
z Panią Jadwiga Kopeć i dwudziestoma paroma osobami, które w latach 
powojennych w latach, 1945, 1946, 1947 i dalszych latach, przybyły z terenów 
zajętych przez Stalina z terenów byłej Rzeczypospolitej, przybyliśmy tutaj i 
założyliśmy to Towarzystwo Ziemi Lidzkiej. Nasze Towarzystwo korzystało 
wielokrotnie z zaproszeń Towarzystwa Kultury Polskiej Ziemi Lidzkiej, które działa 
w Lidzie na Białorusi i odbyło się już 12 zjazdów Lidzian. To były nawet światowe 
zjazdy Lidzian, ponieważ uczestniczyli w nich ludzie z Europy, Stanów 
Zjednoczonych, którzy przyjechali odwiedzić swoje ziemie rodzinne. W tym roku 
korzystając z tego, że Rada Miasta Gdańska uchwaliła rok 2015 Rokiem pamięci o 
tych, którzy przybyli z Kresów Wschodnich, zaprosiliśmy do Gdańska pracujący przy 
tym Towarzystwie Kultury Polskiej w Lidzie zespół, który prowadzi w Lidzie szeroka 
działalność kulturalną. Na 10. zjeździe, na którym byłem strasznie wzruszyła mnie 
sztuka Katyń autorstwa Pani Anny Komińcz, która właśnie przyjeżdża z tym 
zespołem tutaj. Sztuka, która mówi o Katyniu z innego punktu widzenia, tzn., z 
punktu widzenia matek, sióstr i żon oczekujących na powrót z wojny swoich 
żołnierzy. O tym, co się stało dowiadują się poprzez salwę wystrzałów, które 
docierają nie w sposób fizyczny, słuchowy, tylko docierają…Ta sztuka, pokazana 
tam w Lidzie wzbudziła naszą ogromną satysfakcję tym bardziej, że to cały czas 
dzieje się w kraju, w którym jednak są ogromne tradycje komunistyczne, a jednak 
tam Polacy coś robią, działają. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To są Polacy, obywatele Białorusi. 

Zbigniew Hancewicz – Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Lidzkiej 

Tak to są Polacy obywatele Białorusi i tam człowiek jak pojedzie to doświadcza co 
to jest prawdziwy patriotyzm, bo te nasze, różne medialne szumy na temat tego 
jacy my jesteśmy, to przy tym jak się zobaczy ich patriotyzm, to dopiero człowiek 
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sobie uświadamia gdzie jest. Zaprosiliśmy ten zespół. Przyjeżdżają do nas w lipcu. 
Staramy się o granty. Na jeden koncert w Gdyni dostaliśmy od władz miasta granty. 
Tutaj popełniliśmy jeden błąd, bo składając w zalakowanej kopercie nie 
wydrukowaliśmy w całości druku KRS i to było powodem odrzucenia wniosku przez 
komisję urzędu Miejskiego w Gdańsku, ale pozostały małe granty i o nie teraz się 
staramy, bo przecież tym ludziom trzeba zapewnić jakieś godne warunki. Oprócz 
tego, że my ich gościmy tak jak oni nas gościli, w swoich domach podczas zjazdów 
w Lidzie, to teraz my ich będziemy gościli tutaj. To jest 9-10 osób, które ma 
przyjechać i trudno, żeby z naszych emerytur, bo Ci nasi Lidzianie to są osoby już 
w tej chwili w wieku słusznym, że trudno zapewnić im pewne warunki, więc 
chcielibyśmy uzyskać granty. To jest na dobrej drodze, bo już wiemy, że złożymy 
taki wniosek o te małe granty, które będą w czerwcu rozpatrywane. O co nam 
chodzi dzisiaj? Chodzi nam przede wszystkim o wsparcie duchowe, tzn. o to, że jak 
będą tutaj, żeby ze strony władz miasta, rady miasta przywitać się w jakiś sposób, 
skromny, ale godny, żeby ich zaprosić na przykład do tego gmachu, coś 
opowiedzieć o Gdańsku, o tym, że w odbudowie tego miasta, tak jak ja brałem 
udział, to właściwie brało udział bardzo wielu rodaków, którzy przyjechali i 
tworzyli zręby nowej ojczyzny.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To jest oczywiste dla nas wszystkich. Wydaje mi się, że z pełną sympatią na Wasze 
działania patrzymy. Natomiast tutaj chodzi teraz o to, żebyście Państwo wypełnili 
prawidłowo wniosek o dotację, taki bez komisyjny grant, że po prostu prezydent 
rozpatruje i udziela takiej małej dotacji. 

Agnieszka Owczarczak – członek komisji 

Widziałam się z Państwem w poniedziałek. Rozmawiałam z przewodniczącym Rady 
Miasta Gdańska Panem Bogdanem Oleszkiem. Ze strony rady miasta będzie 
zaproszenie dla Państwa do gmachu rady miasta. Ustalimy później konkretny 
termin, bo ten który Państwo proponowaliście, to mam drobną sugestię. Myślę, że 
to będzie zaproszenie od przewodniczącego w imieniu wszystkich radnych. 
Zaprosimy tutaj, opowiemy trochę o radzie miasta, o Gdańsku, zaprosimy na 
drobny poczęstunek. Przewodniczący Oleszek obiecał, że spróbujemy jakoś 
Państwa polecić i zorganizować, żeby znaleźć przewodnika, który oprowadziłby 
Was po mieście. Może udałoby się uzyskać wejście do Muzeum Historycznego Miasta 
Gdańska, żeby Państwo nie musieli płacić za bilety. Szczegóły omówimy już 
osobiście. 

Zbigniew Hancewicz – Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Lidzkiej 

Bylibyśmy bardzo wdzięczni. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Pani wiceprzewodnicząca Rady Miasta Gdańska, Pani Agnieszka Owczarczak jest 
członkinią naszej komisji. Z tego co rozmawialiśmy to termin nie pasował. 

Agnieszka Owczarczak – członek komisji 

Chodzi o to, że w soboty są z reguły śluby tutaj w budynku i to jest trochę trudne w 
organizacji. To będzie tyle osób, że warto dobrze byłoby spotkać się w tej sali, a 
ona jest na śluby akurat zajęta. Także termin sobie jeszcze domówimy.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Także z prezydium Rady Miasta Gdańska jesteście w bezpośrednim kontakcie. 
Wymieńcie się telefonami. Dla Państwa z komisji powiem, że jest to w dniach 9 – 
12 lipca 2015 r., ten tydzień. Będzie można pójść na koncert, spotkać się z 
prezydium Rady Miasta Gdańska, być może z Panem przewodniczącym, czy Panią 
wiceprzewodniczącą i porozmawiać z tymi ludźmi, bo to jest bardzo ciekawe 
środowisko nieskażony folklor i kultura, bez naleciałości, bo oni tam bardzo 
kultywują polskie tradycje. My jako komisja możemy formalnie poprzeć wniosek 
tego stowarzyszenia i poprosić prezydenta o życzliwość w rozpatrzeniu ich 
wniosków. Oni do mnie przysłali, a ja przesłałem dalej Pani Czekanowicz. Pani 
Czekanowicz powiedziała co maja zrobić i oni to w tej chwili robią, a my jako 
komisja udzielmy rekomendacji. To będzie załącznik do Waszego wniosku 
grantowego. 

Zbigniew Hancewicz – Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Lidzkiej 

Serdecznie dziękujemy. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska popiera inicjatywę Towarzystwa Przyjaciół 
Ziemi Lidzkiej uczczenia Roku Pamięci o tych, którzy przybyli do Gdańska z 
dawnych kresów wschodnich i wnosi do Pana Prezydenta i Przewodniczącego Rady 
Miasta Gdańska o udzielenie wszelkiej, możliwej pomocy (dofinansowanie pobytu i 
przyjęcie członków zespołu „Kresowiacy” w Gdańsku). 

Powyższy wniosek został przyjęty pozytywnie – jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Wniosek nr 10-7/9-9/15. 

  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Pokazałem Wam pismo dotyczące sprzeciwu Rady Osiedla Stogi w sprawie nadania 
nazwy ul. im. Witolda Andruszkiewicza. Wydaje mi się, że trudno nad tym 
dyskutować. Odpowiedź, jak proponuje radny Czauderna, powinna być i takiej 
odpowiedzi udzielimy. Natomiast wydaje mi się, że z uczciwości procesowej 
musimy to dostarczyć wszystkim radnym. Niech znają głosy za i przeciw. Może jakiś 
projekt odpowiedzi stworzymy, Upoważnijcie mnie. Ja im coś odpowiem.  

Piotr Czauderna – członek komisji 

Jeżeli mogę to oficjalnie proszę, żeby Pan przewodniczący stworzył taki projekt 
odpowiedzi i proszę, żeby go wszystkim przesłać. Myślę, że tam trzeba także 
zaakcentować unikalność tej lokalizacji i powiązanie z Portem Północnym, bo to 
jest argument, który się broni. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 17:10.  

 

Przewodniczący  
Komisji Kultury  

 Marek Bumblis 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk  

Biuro Rady Miasta Gdańska 

     
          

  


